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Qalaa reports revenue growth of 38% y-o-y in 3Q2017 and a 182% y-

o-y increase in EBITDA to EGP 253.6 million; strong performance 

comes on the back of increased operational efficiency and portfolio 

optimization to capture the upside of macroeconomic dynamics 

Revenue growth led by TAQA Arabia, ASEC Cement, ASCOM and Tawazon’s venture 

into Oman; losses from discontinued operations narrowed significantly to EGP 6.9 

million while Net loss posts EGP 311.7 million owing to high interest expense  

 

Qalaa Holdings, a leader in energy and infrastructure (CCAP.CA on the Egyptian Exchange, formerly Citadel 

Capital), released today its consolidated financial results for the quarter ended 30 September 2017, reporting 

revenues of EGP 2.47 billion, up 38% y-o-y on the back of strong growth from energy subsidiaries TAQA 

Arabia and Tawazon, as well as solid performances at ASEC Holding and ASCOM. On a nine-month basis, 

Qalaa’s top-line recorded EGP 6.87 billion in 9M17, up 28.3% y-o-y. 

 

TAQA Arabia continued to benefit from gradual phase-out of energy subsidies and increase in pricing, while 

solid waste management company Tawazon’s results were buoyed by higher demand for alternative fuels. 

Additionally, Tawazon’s newly established Oman-based subsidiary, ENTAG Oman, is delivering solid results 

having completed works on its first project and with its second award pending government approval. Qalaa’s 

top-line was also supported by improved performance at ASEC Holding, where a ramp-up in production at 

Sudan’s Al-Takamol Cement along with higher management fees at ASEC Engineering helped drive the 

cement sector’s growth in 3Q17. Additionally, mining platform ASCOM continues to reap the rewards of its 

export competitiveness and the translation of foreign currency proceeds.  

 

“Across our investment portfolio, platform companies are continuously gaining a stronger footing in today’s 

macroeconomic environment, with year-to-date top-line growth delivered at all of Qalaa’s subsidiaries,” said 

Qalaa Holdings Chairman and Founder Ahmed Heikal. “Our consolidated revenues rose nearly 40% in the 

third quarter of 2017 and we are working diligently to extract increased operational efficiencies, improve 

profitability and translate our on-the-ground success into real value for shareholders.” 

 

“Our efforts thus far have seen us push forward a growth strategy across our subsidiaries, positioning them for 

further capitalization on current market dynamics and unlocking their full potential. At TAQA Arabia, we are 

furthering our reach across the country with three new filling stations added year-to-date and a further six to 

come online in the near term. Meanwhile, Tawazon’s recent venture into Oman is proving successful quarter-

on-quarter, with ENTAG Oman making a fast-growing contribution to both revenues and bottom-line,” Heikal 

added. “We are also building a more comprehensive suite of service offerings by Nile Logistics to strengthen 

the company’s ability to sign and retain new business and fully leverage its competitive advantage.” 

 

At the EBITDA level, Qalaa recorded a 182% y-o-y increase to EGP 253.6 million in 3Q17, with growth 

being largely driven by subsidiaries Tawazon and its Omani operation, ASEC Cement and ASCOM. 
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Qalaa recorded a loss from sale of investment of EGP 103.1 million in 3Q17, following ASCOM’s divestment 

of its 64.46% stake in Ethiopian mining arm APM Ethiopia to Allied Gold Corp. in July 2017. Meanwhile, 

losses from discontinued operations narrowed significantly to EGP 6.9 million in 3Q17, down from EGP 

119.0 million in the same period last year. 

 

“Qalaa’s push for growth and increased operational efficiency is already bearing fruit and works hand-in-hand 

with efforts to optimize our portfolio and streamline our investments,” said Qalaa Holdings Co-Founder and 

Managing Director Hisham El-Khazindar. “Profitability down the income statement is gradually improving, 

with Qalaa delivering gross margin expansion and a nearly threefold year-on-year improvement at the 

EBITDA level in the third quarter of 2017. We have also significantly narrowed losses from discontinued 

operations.” 

 

“While our bottom-line continues to witness pullback from high interest expenses mostly related to USD-

denominated debt booked at the holding level, the effect is short-term, and we anticipate a return to 

profitability once the Egyptian Refining Company comes online, now 95.7% complete,” El-Khazindar added. 

 

Bank interest expense climbed 91% y-o-y to EGP 281.6 million in 3Q17, with the float of the Egyptian pound 

in November 2016 affecting USD-denominated debt booked primarily at the Qalaa Holdings level. 

 

Qalaa recorded a net loss after minority interest of EGP 311.7 million in 3Q17 versus a net loss of EGP 214.5 

million in the same period last year. 

 

Qalaa Holdings’ full business review for 3Q2017 and the financial statements on which it is based are now 

available for download on ir.qalaaholdings.com.  

 

—Ends— 

Previous Qalaa Holdings press releases on this subject and others may be viewed online from your computer, 

tablet or mobile device at qalaaholdings.com/newsroom 

 

Qalaa Holdings (CCAP.CA on the Egyptian Stock Exchange) is an African leader in energy and infrastructure. 

Formerly known as Citadel Capital, Qalaa Holdings controls subsidiaries in industries including Energy, 

Cement, Transportation & Logistics, and Mining. To learn more, please visit qalaaholdings.com. 

 

Forward-Looking Statements 

Statements contained in this News Release that are not historical facts are based on current expectations, estimates, 

projections, opinions and beliefs of Qalaa Holdings. Such statements involve known and unknown risks, uncertainties 

and other factors, and undue reliance should not be placed thereon. Certain information contained herein constitutes 

“targets” or “forward-looking statements,” which can be identified by the use of forward-looking terminology such as 

“may,” “will,” “seek,” “should,” “expect,” “anticipate,” “project,” “estimate,” “intend,” “continue” or “believe” or the 

negatives thereof or other variations thereon or comparable terminology. Actual events or results or the actual 
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performance of Qalaa Holdings may differ materially from those reflected or contemplated in such targets or forward-

looking statements. The performance of Qalaa Holdings is subject to risks and uncertainties. 

 

 

For more information, please contact 

Ms. Ghada Hammouda 

Chief Marketing and Sustainability Officer  

Qalaa Holdings 

 

ghammouda@qalaaholdings.com 

Tel: +20 2 2791-4439  

Fax: +20 22 791-4448 

Mobile: +20 106 662-0002 

Twitter: @qalaaholdings 
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مصدددًلإدبا داات الأ ااادال اليلددد  ل ة  %28القلعة ترصدددم  الإ اادرا ال الاةاعة داعمن يددد لإ  

واا اء  – 2017مل لإن ج  ه خلان الردع الثالث من عام  253.6لينلغ  %182د سددددنة يدددد لإدة 

ً ظة م ت ا ةالقلإ  دعكس تًسددن الك اءا اليلدد  ل ة دةا ع القتاعال و ملد مر و  ايدديرات ة ة 

 ال اليادعة وتتلإدر  الإذج أعاان اللر ة للايي ا ا من ااوضالأ الاقيصا دة الًال ةالاييثااا

عا ، التاب«إنتاج ةمان»نمو الإيرادات خلال الربع الثالث يعكس المساااةما اليويا  ش كااراا  ارا ةربأا ك لااأن لولاامم  ك لااكو  ك

 مأون جمأه كزسااايا يااااسل  6.9غأر المساااتمرل إل   لشاااراا زوافن سل لاااماما ةمان، كالشاااراا زميص سل زيمأل خساااا ر العممأات

   مأون جمأه نظرًا لارزفاع  صركسات الفا دل 311.7خسا ر بيأما 

 

 ةش كةل كااراا را دل سل الااتثمارات الاارا كالرمأا ايلااالااأا –( CCAP.CAكااراا اليمعا واود الروريااا المصااريا  ةمم  الأو  

 ش  الثالث مأار جمأه خلال الربع  2.5حأث بمغ  الإيرادات ، 2017لاااااارتمرر  30لمفترل المالأا الممتهأا سل المتا ج المالأا الميمعا 

بفضااا نمو إيرادات كااراتل  ارا ةربأا كزوافن، بالإ اااسا إل  ايداي اليوب لميموةا  %38كةو نمو لااموب بمعدل ، 2017ا  ة

 .%28.3 مأار جمأه بزيادل لمويا  6.9بمغ  الإيرادات  2017ةا  كخلال  كل زسعا  كهر  ش   لأن اليابضا ككراا  لكو .

ا كفيادل رييأًا ةش الاارالتأثأر الإييابل ليرار الحكو ا برسع الدةم زد سل  ااوي كااراا  ارا ةربأا كزعكس ةذه المتا ج نمو إيرادات

نمو الامب ةم  حمول الاارا الرديما بالإ ااااسا إل  ايداي اليوب لشاااراا  بفضاااا ع  سااااةما كاااراا زوافناارزف ، إل  جانبايلاااعار

، حأث نيح  سل إزما   شااااااركةها ايكل ةم   ن يتم زمفأذ المشااااااركع الثانل سور التابعا لتوافن سل لااااااماما ةمان« إنتاج ةمان»

مصمع نمو حيم الإنتاج ب ةم  خمفأااليابضا  ارزفع  المساةما الإييابأا لميموةا  لأناما  .الحصول ةم   واسيا الحكو ا العمانأا

أم الالتفادل زعظالتل كايم  كراا  لكو   ، سضلاً ةش اةا الإدارل بشراا  لأن لمهمدلا لمم  التكا ا كارزفاع ايزعاب التل زتيا

 .ب ش المأزل التماسسأا لصادرازها ذات العا د الدكلار

 جمل ثمار كاياام  شااراا كالااتثمارازها التابعاإدارل كااراا اليمعا،  ن ال كسل ةذا السااأاأ  ك ااص  حمد ةأكا  ولااس كر أس  يمس

التحولات اليذريا التل  ر ت ةم  المشااااهد الارتصااااادب المصاااارب، حأث يمعكس ذلن سل زاور ايداي المالل ليمأع الالااااتثمارات 

خلال  %40ليمعا بمعدل لاااموب ييرب  ش  صاااحوبًا بارزفاع الإيرادات الميمعا لشاااراا ا، 2017التابعا خلال الربع الثالث  ش ةا  

ةم  زعظأم  وكاارات الكفايل التشااغأمأا بيمأع الااتثمارازها التابعا لااعأًا لتحيأ  . كلف  ةأكا  ن إدارل الشااراا زراز حالأًا نفس الفترل

  عدلات الربحأا المستهدسا كزعظأم العا د الالتثمارب لممساةمأش.

 حفظا الالتثمارات التابعا  ع زيديم الدةم كالتوجأه اللاف  لتعزيز ردرزها ةم   زممأاردً ا بالترازأيأا  زمضل الشرااكزابع ةأكا  ن 

كيتيم  ذلن سل زولااعات كااراا  ارا ةربأا بيمأع  نحاي اليمهوريا، حأث را   باستتا   .كلااا ايك اااع الارتصاااديا الراةما الممو

اف  ن ك   ا زعما حالأًا ةم  إنشاي ل   حاات إ اسأا لتشغأمها خلال الفترل الميرما.ثلاث  حاات خد ا جديدل  مذ بدايا العا ، ام

، حأث ارزفع   سااااةمتها  دايةا اليوب خلال الربع الثالث كايااام  ، التابعا لشاااراا زوافن سل لااااما ةمان،«إنتاج ةمان»كاااراا 

سل رااع ك كاااارات المالأا الر أسااااأا  يارنًا بالربع الساااااب .الإييابأا سل إجمالل إيرادات ك ربا  رااع الاارا كنيح  سل زممأا المو

دد يذب العملاي الي، لاااعأًا لالميا كايااام  نايا لوجأساااتأكس جهودةا لار  بارا  تكا ما  ش خد ات الميا كحمول الدةم الموجأساااتل

 كإبرا  المزيد  ش العيود المربحا، كذلن سل  وي الممأزات التماسسأا التل زمفرد بها الشراا.

، 2017 مأون جمأه خلال الربع الثالث  ش ةا   253.6بمغ  ايربا  التشغأمأا ررا خصم الضرا ب كالفوا د كالإةلاك كالالتهلاك 

سل  وي ايداي التشغأمل اليوب لشراا زوافن ككراتها التابعا "إنتاج ةمان"، كاذلن كراتل  لأن  %182كةو نمو لموب بمعدل 

 لولمم  ك لكو .
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ةم  خمفأا رأا   2017 مأون جمأه خلال الربع الثالث  ش ةا   103.1اليمعا خسااااا ر  ش بأع الالااااتثمارات بيأما كااااراا كلاااايم  

 .2017سل يولأو  Allied Gold Corpبشااراا  لااكو  بريشااأول  أتالز إثأوبأا إل  كااراا . %64.46 لااكو  برأع حصااتها الرالغا 

، كةو زحسش  محوظ  يابا 2017 مأون جمأه خلال الربع الثالث  ش ةا   6.9خسا ر العممأات غأر المستمرل ك ش جانب آخر بمغ  

  مأون جمأه خلال نفس الفترل  ش العا  الما ل. 119

ايداي  زحسش  وكرات كهدت نتا ج الربع الثالثك ش جانره رال ةشا  الخافندار الشرين المولس كالعضو الممتدب لشراا اليمعا،  ن 

الربص كارزفاع ايربا  التشااغأمأا ررا خصاام الضاارا ب كالفوا د كالإةلاك كالالااتهلاك بمعدل ثلاث  رات المالل كلالااأما نمو ةا   

 يارنًا بمفس الفترل  ش العا  الما ااال، كةو  ا يعكس نيا  الاااترازأيأا اليمعا لتحساااأش الكفايل التشاااغأمأا سل  حفظا الالاااتثمارات 

كا بشااااسل زيمأل خسااااا رةا  ش العممأات غأر المسااااتمرل  نيح  اليمعا ندار  نك كااااار الخاف التابعا كاذلن زاوير  ةمال الشااااراا.

 . محوظ خلال نفس الفترل

زراجع الربحأا خلال الفترل يعكس فيادل  صااركسات الفا دل ةم  ديون اليمعا الميو ا بالدكلار اي ريكل، كةو ك  اااف الخافندار  ن 

زعما الشاااراا ةم  زياكفه خلال المرحما الياد ا حأث زرزيب الانتيال إل  حأز الربحأا بعد زشاااغأا  شاااركع الشاااراا المصاااريا  ا 

 .2017حت  ديسمرر  %95.7لمتكرير الذب بمغ  عدل ااتماله 

نظرًا لتأثأر  %91بمعدل ، كةو ارزفاع لموب 2017 مأون جمأه خلال الربع الثالث  ش ةا   281.6بمغ   صركسات الفا دل الرمكأا 

 ةم  ديون اليمعا الميو ا بالدكلار اي ريكل. 2016زعويم اليمأه خلال نوسمرر 

 مأون جمأه خلال الربع الثالث  ش ةا   311.7كةم  ةذه الخمفأا لاايم  المتا ج المالأا الميمعا لشااراا اليمعا ياااسل خسااا ر بيأما 

 رل  ش العا  الما ل. مأون جمأه خلال نفس الفت 214.5،  يابا 2017

 يمكش زحمأا اليوا م المالأا لشااراا اليمعا ك تابعا  داي الشااراا كالمتا ج المالأا الميمعا، بالإ اااسا إل  الإيضاااحات المتمما كزحمألات

 .ir.qalaaholdings.comةرر فيارل المورع الإلكتركنل  2017يونأو  30الإدارل يحداث كنتا ج الفترل المالأا الممتهأا سل 

 —نهايا الرأان—  

 ة م داك كم متالعة الاةالإعة الكاملة من الن ا ال ااخناادة الصددا اا عن كددر ة القلعة من خلان أجالا الكان لإتر واليادلذ و ملد الالإات  ال

 qalaaholdings.com/newsroomعنر زدااا هما الرادط: 

( ةل كراا را دل سل التثمارات الاارا كالرمأا ايلالأا بمصر ك سرييأا، حأث زراز ةم  CCAP.CAواود الروريا المصريا  كر ة القلعة

عديش. المزيد  ش المعمو ات ةم  المورع  لدةم الموجأسااااااتل، كالت يا كا را، كايلاااااامم ، كايغذيا، كالم اا رااةات الااااااترازأيأا زتضاااااامش ال

  qalaaholdings.comالإلأكتركنل: 

 

 )إدراء الممة( الاسيقنل ةالن ا ال 

خا ر ليمعا. كرد يماوب ةذا الرأان ةم   الرأانات الواردل سل ةذه الوثأيا، كالتل لا زعد حيا   زاريخأا، زم بما ها ةم  التورعات الحالأا، كالتيديرات كآراي ك عتيدات كاااااااراا ا

 خرى، كلا يمرغل الاةتماد ةمأه بشكا  فر . كييب الإكارل إل   ن بعض المعمو ات الواردل سل ةذه الوثأيا زشكا "ايةداف"  ك   عركسا كغأر  عركسا، كغأر  وادل كةوا ا

اياااا"  ك ور"، "يموب"، "ي"الرأانات المساااتيرمأا" كيمكش زحديدةا  ش خلال الاااتخدا   صاااامحات زامعأا  ثا "ربما"، "لاااوف"، "يمتمس"، "يمرغل"، "يتورع"، "يشااارع"، "ييد

ا زختمف جوةريا ةش زمن التل زعكساااها  ث"يعتيد"  ك  ا ةو  مفل  مها  ك غأرةا  ش المصاااامحات المشاااابها. كاذلن ايحداث الفعمأا  ك المتا ج  ك ايداي الفعمل لشاااراا اليمعا رد 

  .ةذه ايةداف  ك الرأانات المستيرمأا. كيحتوب  داي كراا اليمعا ةم  بعض المخا ر كالشكوك
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